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با برگزاری دیدار پلی آف، تیم ملی فوتبال ولز به گروه 
B جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اضافه و با شاگردان »دراگان 
اسکوچیچ« همگروه شد.  این تیم در سایه تلاش و با 
برنامه ریزی خوبی که داشت به جام جهانی راه پیدا کرد. کاری 
به این موضوع نداریم که این تیم پس از ۶۴ سال به معتبرترین 
تورنمنت فوتبال جهان صعود کرد، بلکه از این منظر باید به 
موضوع نگریست که تا زمان برگزاری مسابقات چند بازی 
رسمی و دوستانه برگزار می کند و با چه میزان آمادگی به 
دیدار ایران و دیگر تیم های حاضر در گروه B می رود. این 
موضوع در مورد دیگر حریفان تیم ملی کشورمان نیز صدق 
می کند و بدون تردید انگلیس و آمریکا نیز تلاش خواهند 
کرد تا با بهترین آماده سازی بازی کنند. در جام جهانی باید به 
شکل اصولی و مدون به بالاترین سطح ممکن رسید تا بتوانیم 
در رقابت با تیم های مقتدر بهترین نتیجه را کسب کنیم.  در 
مورد تیم ملی فوتبال ایران هر چه بگوییم به جایی نمی رسد 
چون قرار نیست اتفاق مثبتی در مسیر آماده سازی این تیم رخ 
دهد. فدراسیون فوتبال نتوانسته یک بازی تدارکاتی هم برای 
مهم ترین تیمش برگزار کند و تنها برای اردوی آماده سازی به 
قطر رفته است. بحث بازی های تدارکاتی در حد حرف باقی 
مانده و بازیکنان فرصت محک خوردن را از دست داده اند. علم 
و تجربه ثابت کرده موفقیت با چنین وضعیتی ممکن نیست 
و حتی شاهد هستیم برخی ملی پوشان گلایه خود را نسبت 
به این موضوع به روش های مختلف بروز داده اند. آنهایی که 
در اروپا بازی کرده اند بیشتر به این مساله آگاه هستند چون 
درک بهتری از موقعیت تیم ملی دارند. راهی که می رویم در 
جام جهانی بختی برای یک تساوی هم نداریم، چون رقبا از 
دل بازی های تدارکاتی، ایرادهای خود را برطرف می کنند 
و ما از کیفیت خود بی خبر هستیم و مقابل رقیبی محک 
نمی خوریم. نتیجه بی برنامگی و کمبود بازی های تدارکاتی را 
در عرصه ملی می بینیم. تیم ملی امید به خاطر آنکه اردوهای 
کمی داشت و تنها دو بازی تدارکاتی با عراق برگزار کرد 
در مصاف با قطری که ۶ بر صفر مغلوب ازبکستان شد در 
لحظات آخر به گل تساوی رسید و بازی برده را ۲ بر یک به 
ترکمنستان واگذار کرد. شاید به لحاظ تکنیکی و مهارتی بهتر 
از حریفان خود بودند اما از نظر تاکتیکی و شناخت بازیکنان 
از هم ضعیف تر بودند و در روز آخر هم برابر ازبکستان میزبان 
عملا حرفی برای گفتن نخواهند داشت. در این رابطه مهدی 
مهدوی کیا مقصر اصلی نیست هر چند تجربه کمی دارد. 
اگر بهترین مربی دنیا هم هدایت تیم امید ایران را بر عهده 
بگیرد، چون بازیکنان این تیم در رده های سنی پایین تر با 
اصول فوتبال آشنا نشده اند نمی توانند با اردوهای کوتاه مدت 
و برگزاری حداقل بازی های تدارکاتی فوتبالی که به غلط 
برایشان شکل گرفته را تغییر دهند. برای همین هم نزدیک 
به ۵۰ سال است به المپیک صعود نکره ایم. فدراسیون فوتبال 
عمان هم درخواست بازی تدارکاتی ما را رد کرده چون وعده 
برگزاری دیداری ۴۸ ساعت پس از تاریخ مدنظر ایران داده 
بوده و نمی تواند در این بازه زمانی به ملی پوشان خود لطمه 
وارد کند. تمام تیم های ملی که موفقیت را هدف اصلی خود 
کرده اند، برنامه بازی های دوستانه شان پر شده است. شاید 
تیمی حاضر شود با ایران بازی کند که تیم ملی »ب« داشته 
باشد یا اینکه برنامه مشخصی نداشته است که چنین موردی 
به ندرت یافت می شود. متاسفانه ما بدون آگاهی و شناخت 
به دنبال پیداکردن راه حل هستیم اما قطعا به جواب نخواهیم 

رسید تا زمانی که نگرش خود را تغییر دهیم.  

مسعوداقبالی
 کارشناس فوتبال   

 

یک پیشکسوت فوتبال گفت: سرمربی تیم ملی باید اقتدار 
خودش را نشان دهد و خواسته هایش را مشخص کند. 
منصور ابراهیم زاده اظهارکرد: ابتدا باید به همه مردم آبادان 
و خوزستان تسلیت بگویم. امیدوارم روزی برسد که همه در 
آرامش کنار هم زندگی کنیم. وی ادامه داد: من از بازی با کانادا 
خوشحال شدم چون نزدیکترین تیم از نظر فنی با آمریکا همین 
تیم است، اما تعجب کردم چرا بازی در کانادا برگزار می شود. 
این بازی باتوجه به مسائل سیاسی تحت تاثیر قرار می گرفت 
و می توانستیم در کشور دیگری این بازی را برگزار کنیم. این 

پیشکسوت فوتبال در رابطه با شرایط نامساعد فوتبال ایران 
عنوان کرد: همه چیز ما به کل جامعه مان برمی گردد. وقتی 
تحریم ها و مسائل سیاسی وجود دارد چنین مشکلاتی پیش 
می آید اما اگر بتوانیم ورزش را از بقیه سیاست جدا کنیم، 
راحت تر می توانیم کار کنیم و در بازی های دوستانه انتخاب 
داشته باشیم. او درباره سکوت اسکوچیچ در مقابل وضعیت 
نامناسب تیم ملی گفت: ممکن است واسطه ها و برخی منافع 
باعث این سکوت شده باشد. مدیربرنامه اسکوچیچ، ایرانی است 
و شاید باتوجه به شناختی که دارد چنین تصمیمی گرفته اند. 

با این حال سرمربی تیم باید اقتدار خودش را نشان دهد و 
خواسته هایش را مشخص کند. تا به حال ندیده ام اسکوچیچ 
صحبتی کند و خواسته ای داشته باشد. ابراهیم زاده درباره 
آسیب هایی که پس از حواشی ها به فوتبال ایران وارد می شود، 
بیان داشت: این حواشی روی خانواده فوتبال تاثیر می گذارد 
و در ادامه حتی ممکن است در جامعه هم تاثیر گذار باشد. 
خانواده بزرگ فوتبال نباید زمان را از دست دهد. بسیاری از 
بازیکنان جوان ما می توانند لژیونر شوند و علاوه بر پیشرفت 
در فوتبال و ورزش، فرهنگ جامعه را منتقل کنند. مهدی 
طارمی وقتی به پرتغال رفت از ایران شناخت بیشتری پیدا 
کردند و حتی در مراسم قهرمانی پورتو موسیقی بوشهری 
به خاطر طارمی در ورزشگاه پخش شد. رفتن ما به جام جهانی 

و دیده شدن ما فرهنگ ما را انتقال می دهد. 

 منصور ابراهیم زاده: 
»اسکوچیچ« باید اقتدارش را نشان دهد

تیم ملی امید نتایج خوبی را کسب نکرده 
است. ابراهیم قاسمپور در این خصوص و البته 

وضعیت فوتبال کشورمان صحبت کرد. 
 در مورد شکست تیم امید مقابل 

ترکمنستان چه نظری دارید؟
 متاسفانه نتایج تیم امید آن طور که انتظار 
می رفتیم، پیش نرفت. برای موفقیت یک تیم 
باید زیرساخت ها فراهم باشد. فقط بحث فنی 
نیست. باید اردوهای آماده سازی به موقع باشد 
و اینکه ابزار سخت افزاری هم در دسترس 

باشد. 
 آیا فوتبال ما باید از ترکمنستان 

شکست بخورد؟
 من اگر صحبت از زیرساخت ها می کنم 
به این دلیل است که اصول اولیه موفقیت 
تیم ها این مسائل است. قطعا ترکمنستان 
بابت این مسائل از ما جلوتر نیست و شاید 
عقب تر هم باشد. من معتقدم این پیروزی برای 
ترکمنستان نتیجه دائمی نیست و آنها یک 
برد مقطعی به دست آورده اند. مثل خود ما که 
گاهی در برخی مسابقات نتایج عجیب و خوب 
می گیریم و تا مدت ها در باد آن نتایج می خوابیم 
و شاید دیگر هم نتوانیم آن را تکرار کنیم. به نظر 
من که برد ترکمنستان بیشتر جرقه بود. شما 
می توانید هزینه هایی که این فدراسیون ها برای 
تیم های پایه می کنند با ایران مقایسه کنید و 
تفاوت را متوجه می شوید. برای موفقیت، باید 

برنامه ریزی سخت انجام داد. 
 آیا با ادامه این روند به تیم های پایه 

ملی ایران می توان امیدوار بود؟
اگر واقعیت را بگویم نه امیدی نیست. 

ایران را چگونه   وضعیت فوتبال 
ارزیابی می کنید؟

 شما الان فوتبال استقلال و پرسپولیس 
را نگاه کنید. واقعا فوتبالی می بینید؟ دو تیم 
بزرگ ما که اینها هستند از نظر امکاناتی 
مشکلاتی دارند وای به حال سایر تیم ها. به نظر 
من فدراسیون و وزارت ورزش باید در مورد 
فعالیت های باشگاه ها در زمینه پایه فشار 
جدی وارد کنند تا نه به صورت سمبلیک بلکه 
اصولی باشگاه ها در پایه های فعالیت واقعی 

داشته باشند. 

گفـــتوگـــو

 لبنان اردوی مشترک 
 با بسکتبال ایران را رد کرد

ایسنا: در حالی که قرار بود تیم ملی بسکتبال 
ایران اردوی مشترکی با لبنان برگزار کند، این 
اردو لغو شد. اردوی ملی پوشان بسکتبال ایران 
در حالی پیگیری می شود که کادرفنی تیم ملی 
در تلاش هستند تا بازی های تدارکاتی را با 
تیم های اروپایی و آسیایی هماهنگ کنند، 
اتفاقی که فعلا قطعی نشده است. قرار بود 
تیم ملی ایران در صورت امکان اردوی مشترکی 
را با تیم ملی لبنان در این کشور یا به میزبانی 
گرگان برگزار کند که لبنانی ها از حضور در 
این اردو خودداری کرده اند. به این ترتیب 
پیش بینی کادرفنی تیم ملی برگزاری دو 
بازی دوستانه با عراق در گرگان است که فعلا 
این مسابقه ها هم قطعی نیست. حمیدرضا 
کلاسنگیانی سرپرست تیم ملی ایران، ضمن 
اعلام این خبر گفت: در تلاش هستیم تا یک 
اردوی مشترک را اول تیر به میزبانی صربستان 
برگزار کنیم که رایزنی های آن را انجام داده  
و پیگیر هستیم. تیم ملی ایران خود را برای 
بازی های پنجره سوم انتخابی جام جهانی 
۲۰۲۳ و مسابقات کاپ آسیا ۲۰۲۲ اندونزی 
آماده می کند. شاگردان ارمغانی در این پنجره 

به مصاف قزاقستان و سوریه می روند. 

خارجازمستطیلسبز

 ابراهیم قاسمپور:
اردوهای 

آماده سازی
 به موقع باشد

خــــبر
  ناکامی »بایرن مونیخ«

 در جذب »مانه«
باشگاه بایرن مونیخ که در پی اعلام تمایل 
لواندوفسکی به جدایی از این تیم، سادیو 
مانه را به عنوان جانشین احتمالی این مهاجم 
لهستانی در نظر دارد، در اولین تلاش خود 
برای جذب مهاجم سنگالی لیورپول ناکام 
ماند. نشریه »تایمز« انگلیس خبر داد؛ باشگاه 
لیورپول اولین پیشنهاد بایرن مونیخ برای مانه 
۳۰ ساله را رد کرده است. طبق این گزارش؛ 
پیشنهاد اول قهرمان آلمان به لیورپولی ها ۲1 
میلیون پوند )۲۴. ۵ میلیون یورو( به علاوه ۴ 
میلیون پوند )۴.۶ میلیون یورو( پاداش های در 
نظر گرفته شده بوده است. طبق این گزارش؛ 
مدیران باشگاه لیورپول از این پیشنهاد استقبال 
نکرده اند و اعتقاد دارند که ارزش واقعی این 
مهاجم ۳۰ ساله از سوی بایرنی ها نادیده گرفته 
شده است. آنها همچنین قیمت پیشنهادی 
خود برای فروش مانه را به بایرن نداده اند. 
بایرن مونیخ به دنبال عملی کردن سریع این 
انتقال است، از این  رو انتظار می رود آنها با 
پیشنهادی بهتر دوباره بازگردند. سادیو مانه که 
یک فصل دیگر با لیورپول قرارداد دارد، تاکنون 
در ۲۶9 بازی آمار 1۲۰ گل زده و ۴۸ پاس گل 
را از خود برجای گذاشته است. او در این مدت 
به این تیم برای کسب ۶ جام از جمله یک 
قهرمانی در لیگ برتر انگلیس و یک قهرمانی در 

لیگ قهرمانان اروپا کمک کرده است. 
 

 »استرا« شایعه را رد کرد 

فرصت 48 ساعته استقلال به »نکونام« 

 تسنیم: باشگاه صنعت نفت لیگ فصل گذشته را با کسب 
رتبه یازدهم به پایان رساند، اما هنوز تکلیف سرمربی این تیم 
برای فصل آینده مشخص نیست. در چند روز گذشته خبرهایی 
درباره احتمال ایجاد تغییر در مدیریت باشگاه صنعت نفت مطرح 
شده است و عنوان می شود احتمال کناررفتن »کی شمس« از 
پست مدیرعاملی این باشگاه وجود دارد. البته کی شمس با توجه 
به اینکه در طول فصل بارها با منصوریان سرمربی تیم دچار 
چالش شد، اگر در صنعت نفت بماند احتمال ماندن این مربی در 
تیم زردپوش آبادانی کم است. با این حال احتمال ایجاد تغییر 
در مدیریت باشگاه صنعت نفت زیاد است، این در حالی است که 
منصوریان هم بعداز لغو بازی با هوادار به بازیکنان تیمش گفت 
که چند هفته دیگر برای فصل جدید دوباره آنها را خواهد دید. با 
این شرایط می توان گفت که منصوریان از ماندنش در صنعت نفت 
تا حدودی مطمئن است، ولی ابتدا باید تکلیف مدیریت باشگاه 

مشخص شود. 

فوتبــــالداخلی

آنخل دی ماریا که به حضور هفت ساله اش در پاری سن ژرمن 
پایان داد و حالا قصد دارد فوتبال حرفه ای اش را در لیگی دیگر 
دنبال کند، در حال حاضر با یوونتوس وارد مذاکره شده است، این 
در حالی است که باشگاه بارسلونا هم وضعیت او را زیرنظر دارد.  
براساس ادعای سایت »گل«؛ مذاکرات یوونتوس با این هافبک 
آرژانتینی به بن بست خورده، چرا که دی ماریای ۳۴ ساله خواهان 
عقد قراردادی یکساله است و به دنبال این است که بعداز آن در 
فوتبال باشگاهی آرژانتین به دوران حرفه ای اش پایان دهد، این 
در حالی است که یوونتوسی ها خواهان عقد قراردادی دو ساله با 
او هستند. باشگاه بارسلونا هم وضعیت دی ماریا را زیر نظر دارد 
اما منتظر تعیین تکلیف آینده حرفه ای عثمان دمبله است و در 
صورت جدایی این بال فرانسوی از جمع کاتالان ها؛ به دنبال این 

است که هافبک آرژانتینی را به خدمت بگیرد. 

بیــنالمــلل

      خرید  
باشگاه پرسپولیس تصاویر امضای قرارداد مدافع 
جدید تیمش را منتشر کرد. پرسپولیس با انتشار 
تصاویری انعقاد قرارداد مرتضی پورعلی گنجی با این 
باشگاه اعلام کرد. پورعلی گنجی چند روز قبل قرارداد 

3ساله خود را با پرسپولیس به امضا رسانده بود.

  ذخیره  
ستاره ایرانی شباب الاهلی بهترین عملکرد را داشت. 
سایت »اسپورت« امارات، نوشت: تیم شباب الاهلی با 
تغییرات موفقی که مهدی قائدی در طول فصل گذشته 
انجام داد موفق شد بیشترین گل را توسط بازیکنان 

ذخیره نسبت به تیم های دیگر به ثمر برساند.

                      خیرخواهانه   
کاپیتان مس رفسنجان اقدام خیرخواهانه ای را 
برای دانش آموزان یک دبستان انجام داد. محسن 
آذرباد در اقدامی خیرخواهانه برای دانش آموزان 
لدینی در روستای  دبیرستان مرحوم علی  زین ا
همت آباد رفسنجان، یک زمین والیبال احداث کرد.

ت
شــ

سنو
عک

انتخاب »مهدوی کیا« برای تیم امید اشتباه بود
پاشازاده: شخصیت »مجیدی« همیشه همین بوده است

آرمان ملی: بعداز جدایی فرهاد مجیدی از تیم استقلال نام های 
مختلفی برای هدایت آبی پوشان در فصل بعد مطرح شده و در این 

بین گفته می شود »نکونام« گزینه اول مدیران استقلال است. 
  قرارداد مجیدی!

بهتاش فریبا، پیشکسوت استقلال در خصوص جدایی فرهاد 
مجیدی از استقلال گفت: این اتفاق، شوک بزرگی به هواداران وارد 
کرد، ای کاش حداقل کمی دیرتر این اتفاق رخ می داد تا هواداران با 
این قهرمانی بیشتر خوشحالی می کردند. هر فردی می تواند برای 
خودش و زندگی شخصی اش تصمیم بگیرد و من برای مجیدی 
آرزوی موفقیت می کنم. وی اضافه کرد: اسم استقلال از همه افراد 
بزرگتر است، در تاریخ این باشگاه بزرگانی مثل مرحوم پورحیدری، 
مرحوم حجازی، مرحوم رایکوف، بیژن ذوالفقارنسب و... جدا شدند، 
ولی نام استقلال همیشه زنده است. این درست است که هواداران از 
جدایی مجیدی ناراحت هستند اما استقلال همیشه بزرگ می ماند 
و مسیر خودش را ادامه خواهد داد. پیشکسوت استقلال در خصوص 
برخی انتقادها بابت مفاد قرارداد سه ساله مجیدی و اینکه آیا فکر 
نمی کند استقلال سرمربی اش را راحت از دست داد، خاطرنشان 
کرد: با از دست دادن اللهیار صیادمنش از لحاظ مالی سود کردیم 
ولی نمی دانیم قرارداد مجیدی چطور بسته شده و آیا بند جدایی 
وجود داشته یا خیر. مسئولان استقلال باید در مورد قرارداد مجیدی 
و جدایی این مربی شفاف سازی کنند. وی در پاسخ به این پرسش که 
»برای استقلال مربی خارجی بهتر است یا ایرانی؟« گفت: هر فردی 
بیاید کار سختی خواهد داشت. اگر هم قرار است مربی خارجی 

بیاورند قطعا باید یک مربی بزرگ و کارنامه دار را جذب کنند. 
 ایرانی یا خارجی؟

مهدی امیرآبادی در خصوص مساله انتخاب سرمربی جدید 
برای استقلال پس از قهرمانی در لیگ بیست ویکم، اظهارداشت: 
بابت این قهرمانی به هواداران تبریک می گویم و خوشحالم که 

این اتفاق بعداز چند سال باعث خوشحالی آنها شد. نام ها می آیند 
و می روند اما این نام استقلال است که می ماند. باید هرچه سریع تر 
تکلیف سرمربی تیم مشخص شود تا از یارگیری، بدنسازی و سایر 
مسائل شروع فصل جدید عقب نمانیم. نباید زمان را از دست داد که 
وقتی به شروع فصل رسیدیم نگران آماده شدن تیم باشیم و افسوس 
بخوریم که چرا فلانی جذب نشد و... ضمن اینکه الان فوتبالیست 
و بازیکنی که به اصطلاح کار را برای یک تیم بزرگ در بیاورد، 
کم شده و به همین خاطر باید سریعتر تکلیف سرمربی مشخص 
شود تا از برنامه ها عقب نمانیم. وی در مورد اینکه مسئولان باشگاه 
اقداماتی را برای انتخاب مربی خارجی انجام داده اند و در این بین نام 
»استراماچونی« و »لچسکو« پررنگ تر از سایرین است، عنوان کرد: 
برخلاف میل باطنی خیلی  ها، من علاقه ای به مربی خارجی ندارم. 

دوست دارم گزینه داخلی باشد.
 استرا؟

پس از جدایی قطعی فرهاد مجیدی از جمع آبی پوشان پایتخت 
و موافقت مدیران باشگاه استقلال با تصمیم این مربی، بازار اسامی 
مختلفی که به عنوان جایگزین مجیدی مطرح می شود، داغ است و 
از چند گزینه داخلی و خارجی به عنوان سرمربی آینده استقلال یاد 
شده است. یکی از این گزینه ها، »آندره آاستراماچونی«، سرمربی 
پیشین استقلال است که هواداران استقلال با این مربی ایتالیایی 
خاطرات خوشی دارند و همین مساله باعث شده است تا او به عنوان 
یکی از گزینه های مورد توجه  آبی ها برای نیمکت استقلال قلمداد 
شود. »استرا« با انتشار مطلبی در فضای مجازی، نسبت به شایعات 
مذاکره او با باشگاه استقلال گفت: »شایعاتی درباره بازگشت من 
به استقلال مطرح است که من هرگونه ارتباط با باشگاه استقلال را 
تکذیب می کنم و تمایلی به دامن زدن شایعات ندارم.« او ادامه داد: 
»من از قهرمانی استقلال خیلی خوشحال شدم. هواداران استقلال 
در قلب من هستند و امیدوارم یک روز باردیگر از آنها در زمین 

فوتبال و در شرایط مناسب تشکر و قدردانی کنم.« 
 گزینه ها 

بعد از قطعی شدن جدایی فرهاد مجیدی از استقلال، مسئولان 
این باشگاه با جواد نکونام وارد مذاکره شدند، ولی هنوز طرفین 
با یکدیگر به توافق نهایی دست پیدا نکرده اند. باشگاه استقلال 
پیشنهاد خود را به نکونام ارائه کرده و به این مربی ۴۸ ساعت فرصت 
داده است تا پاسخ این پیشنهاد را بدهد. براساس این گزارش، اگر 
جواد نکونام پاسخ پیشنهاد استقلال را تا ۴۸ ساعت دیگر ندهد از 
لیست گزینه های این تیم خارج خواهد شد. نکونام تنها گزینه 
مدیران استقلال نیست و آنها چند گزینه دیگر هم دارند که در 
صورت منتفی شدن حضور نکونام در استقلال، با دیگر گزینه ها 
مذاکره خواهند شد. یکی از مسئولان استقلال در گفت وگو با 

»تسنیم« این خبر را تایید کرد. 
 نکونام یا »پین«؟

مجید رضایی، پیشکسوت استقلال در خصوص تاثیرات »گابریل.
پین« در عملکرد مجیدی و دانش او در مسائل تاکتیکی عنوان کرد: 
تاثیرات این مربی ایتالیایی غیرقابل انکار است. او کمک زیادی 
به مجیدی کرد و شاید حضور او به عنوان نفر دوم نیمکت برای 
سایر مربیان ایرانی الگو شود. طبق چیزی که من شنیده بودم، 
او هم تمرین دهنده خوبی بود و هم از نظر تاکتیکی منحصربه فرد 
بود. قطعا یکی از دلایل مجیدی کمک های گابریل پین ایتالیایی 
بود. شاید همیشه تفکرات یک مربی خارجی در نیمکت تیم های 
ایرانی جواب ندهد، اما تلفیق دانش خارجی به همراه شناخت یک 
ایرانی از فوتبال فعلی ایران می تواند نتیجه بخش باشد. رضایی در 
خصوص انتخاب نکونام به عنوان سرمربی یا تبدیل شدن گابریل.پین 
به عنوان مرداول نیمکت استقلال تصریح کرد: »پین« تاثیراتش را 
در فصل گذشته نشان داد و کمک زیادی هم به مجیدی و هم به 
استقلال کرد. حفظ او یکی از کارهای مهم مدیران آبی هاست. 
همچنین نکونام کارنامه خوبی را از خود در تیم های سابقش به جا 
گذاشته است و به نظرم به بلوغ مربیگری رسیده است که بتواند روی 
نیمکت استقلال بنشیند. به نظرم استفاده از فرمول سال قبل یعنی 
مربی ایرانی به همراه دستیار خارجی می تواند بازهم برای استقلال 
تکرار موفقیت کند و اگر این اتفاق با سرمربیگری نکونام به همراه 
دستیاری »پین« رخ دهد، دوباره اتفاقات خوبی برای استقلال رقم 

خواهد خورد. 
 صحبت های قربانی

پیروز قربانی، کاپیتان پیشین استقلال در پاسخ به این سوال که 
از نظر وی گزینه ایرانی برای هدایت استقلال بهتر است یا خارجی 
گفت: منظق می گوید مربی ایرانی هدایت استقلال را در این شرایط 
قبول نکند. استقلال با شرایط خوبی قهرمان شده و هر فردی 
سرمربی این تیم شود کارش سخت خواهد بود. از نظر من فقط 
یکی دو نفر در حال حاضر لیاقت هدایت استقلال را دارند که فکر 
می کنم آنها آنقدر زرنگ هستند که در چنین شرایطی سرمربیگری 
این تیم را قبول نکنند. حدس من این است که باشگاه سراغ گزینه 
خارجی می رود چون گزینه های ایرانی راحت زیربار مسئولیت به 

این سختی نمی روند. 

 بی برنامگی در فدراسیون فوتبال 

مهدی پاشازاده، بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال و استقلال اعتقاد 
دارد انتخاب »مهدی مهدوی کیا« برای سرمربیگری تیم امید 

به دلیل نداشتن تجربه کافی اشتباه بود.
 به نظر شما در شرایط فعلی گزینه سرمربیگری استقلال 

باید خارجی باشد یا داخلی؟
تصمیم گیری در این زمینه سخت است و نمی توان گفت اگر 
فلان گزینه انتخاب شود، موفق نمی شود. اگر آرامش و حمایت لازم 
صورت بگیرد، هر گزینه چه داخلی یا خارجی می تواند نتیجه بگیرد. 
 اگر مسئولیت داشتید سراغ مربی داخلی می رفتید 

یا خارجی؟
من چه گزینه داخلی باشد چه خارجی، موافقم. اگر گزینه 
خارجی واقعا خوب و کسی کنارش حضور داشته باشد که تیم 
را جمع وجور کند، موفق می شود، همه اینها بستگی به بودجه 

باشگاه دارد.
 مذاکره با »استراماچونی« برای بازگشت به استقلال 
درست است؟ به این جهت که به واسطه چندماه حضورش 
در استقلال به دنبال دریافت کل مطالبات قراردادش است.

از نظر من نه، چون کسی که رفته، دیگر رفته است. ایتالیایی ها در 
گرفتن این جور پول ها تبحر دارند، شاید به لحاظ قرارداد می تواند 
پولش را بگیرد اما این که بگوید »هواداران استقلال در قلب من 
هستند.« و مطالبات دو فصل را بخواهد، خیلی منطقی نیست که 

دوباره به فکر بازگرداندن او باشند.
 جواد نکونام نزدیکترین گزینه داخلی به نیمکت 

استقلال است. او می تواند موفق باشد؟
ما بی تجربه تر از فرهاد مجیدی نداشتیم که با استقلال موفق شد، 
بنابراین، بقیه هم می توانند موفق باشند به شرط اینکه بستر آن را 
آماده کنند. اگر بستری که در فصل گذشته مهیا شد، برای گزینه 

داخلی یا خارجی فصل آینده آماده نباشد، نابود خواهد شد.
  نظرتان درباره جدایی فرهاد مجیدی چیست؟

شخصیت فرهاد همین گونه بوده است، او تصمیمش را گرفت 
و رفت.

 برخی هواداران استقلال در فضای مجازی خواهان 
جذب مربی خارجی هستند.

اینها خوراک یک سری افراد هستند که منفعت شان در این 

مسائل است. یک سری ناخواسته وارد این موج و فضا می شوند.
 شرایط تیم ملی را با توجه به حضور در اردوی دوحه قطر 

چطور می بینید؟
وضعیت هم خوب است، هم بد. خوبی اش این است که تیم 
خوبی داریم ولی در بحث تدارک و بازی های تدارکاتی دچار مشکل 

هستیم.
 فکر می کنید چرا تیم امید با هدایت مهدی مهدوی کیا 
در دومین بازی مرحله گروهی مسابقات قهرمانی زیر 23 

سال فوتبال آسیا مقابل ترکمنستان شکست خورد؟
واضح و روشن بود که چنین اتفاقی رخ می دهد، وقتی انتخاب 
اشتباه انجام می شود یک نسل را از بین می بریم. کسانی که سرمربی 
تیم امید را انتخاب کردند، انتخاب شان درست نبود. مهدی 
)مهدوی کیا( دوست من و پسر خوب و باهوشی است و می تواند 
موفق باشد اما وقتی سرمربی یک تیم در رده باشگاهی نبوده است، 
یعنی تجربه ندارد، تجربه در مربیگری خیلی مهم است، بازیکنان 
بزرگ زیادی داشتیم که پس از پایان فوتبال شان وارد مربیگری 
تیم ملی شده اند، از »پلاتینی« گرفته تا »مارادونا« که ناموفق بودند، 
شاید استثنا داشته باشیم ولی الان وضعیت تیم امید را ببینید، مدام 
در حال شمردن تعداد سال های نرفتن به المپیک هستیم. کسانی که 
در کمیته فنی فدراسیون فوتبال نشسته اند با رابطه آمده اند، وقتی با 

رابطه بیایند انتخاب های شان هم با رابطه خواهد بود.


